
P R O T O K Ó Ł 
 

z VII Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 24 lipca 2015 r. w sali 
Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 
Sesję rozpoczęto o godz. 1010, a zakończono o godz. 1240 . 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, co stanowi 93,33% (zgodnie 
z listą obecności). 
 
Radni obecni na sesji: 

1. Dąbrowski Marian 
2. Pawłowska Danuta 
3. Ołdakowski Jan 
4. Jabłoński Ryszard Andrzej 
5. Sosnowska Renata 
6. Czarkowski Sławomir 
7. Wojtkowski Mirosław 
8. Dąbrowska Wiesława 
9. Pabich Marek 

10. Paprocki Piotr 
11. Niemyjski Sławomir 
12. Stypułkowski Henryk 
13. Szymoniak Andrzej 
14. Żebrowska Wioleta 

 

Radni nieobecni na sesji: 
1. Czartoszewski Piotr 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Burmistrz Szepietowa – Pan Robert Lucjan Wyszyński 
2. Zastępca Burmistrza – Pan Michał Gąsowski 
3. Skarbnik Gminy – Pani Anna Wiśniewska 
4. Piszczatowski Zbigniew - Radny Rady Powiatu Wysokomazowieckiego 
5. Karol Pilecki – Radca prawny 

 
oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 
Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Szepietowo na rok 2015. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szepietowo na lata 2015-2018 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2015-2020.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Komendą 
Wojewódzką Policji w Białymstoku na przekazanie środków na potrzeby Komendy 
Powiatowej Policji w Wysokiem Mazowieckiem. 



10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla gminy Szepietowo na lata 2015-2020". 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń do planu zaopatrzenia 
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Szepietowo na lata 2015-
2030”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia sieci publicznych szkół podstawowych oraz 
granic ich obwodów na terenie Gminy Szepietowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt oraz grzebowisk i 
spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Szepietowo.  

14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1.  Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 
na sesji obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować 
i podejmować prawomocne uchwały.  
 

Ad.2.  Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad.  
Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

  

 Przeprowadzono glosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady Pan 
Sławomir Niemyjski. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

 Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informację o protokole z poprzedniej sesji przyjęto 
jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4. Radny Paprocki Piotr złożył na piśmie interpelację o treści: 
„Na ręce Pana Burmistrza składam interpelację dotyczącą konieczności naprawy skarp i 
ogrodzenia zbiornika wodnego w miejscowości Szepietowo Wawrzyńce działka nr geod. 
13/18. W stanie faktycznym przedmiotowy zbiornik wodny nie był remontowany od co 
najmniej 25 lat. W chwili obecnej ogrodzenie zbiornika jest całkowicie zniszczone, skarpy 
zbiornika posiadają liczne wyrwy i doły, teren wokół zbiornika jest zarośniętym i zaśmiecony. 
W mojej ocenie zbiornik wodny w tym stanie zagraża zdrowiu i życiu osób przebywających w 
jego bezpośrednim otoczeniu dlatego wnoszę o potraktowanie sprawy jako bardzo pilnej. 
 Nadmieniam, że Pani sołtys wsi Szepietowo Wawrzyńce kilkakrotnie informowała 
Urząd Miejski o konieczności dokonania opisanych wyżej prac w tym przed czerwcowymi 
targami organizowanymi przez ODR w Szepietowie. Na ten cel na utrzymanie zbiornika 
wodnego zebranie wiejskie przeznaczyło środki finansowe i z tego co wiem Pani sołtys 
domagała się wykoszenia i do tej chwili nie zostało to wykonane. 
 Proszę o pisemne udzielenie odpowiedzi o sposobie załatwienia sprawy. 
Wersje pisemną złożę po sesji.” 



Ad.5. Burmistrz Szepietowa Pan Robert Lucjan Wyszyński zapoznał z informacją o pracy w 
okresie między sesjami. Ponadto Burmistrz poinformował, że „w dniu 20 lipca 2015 r. odbyło 
się spotkanie mieszkańców wsi Dąbrowa Moczydły z Prezesem Stowarzyszenia Pomocy 
Szansa i  w dniu 21 lipca 2015 r. mieszkańców Wyliny Ruś z Prezesem Stowarzyszenia 
Pomocy Bliźniemu „PURMIA”, w sprawie możliwości udostępnienia budynków po 
zlikwidowanych szkołach na terenie Gminy Szepietowo. Jeśli chodzi o szkołę w Dąbrowie 
Moczydłach to Stowarzyszenia Pomocy Szansa zaproponowało, że chce na bazie tej szkoły 
utworzyć ośrodek rehabilitacyjny, docelowo finansowany ze środków NFOZ, czyli pełna 
rehabilitacja dla dzieci i dla dorosłych. Pomysł ten uzyskał akceptację mieszkańców wsi, czyli 
będziemy kontynuowali rozmowy ze Stowarzyszeniem Pomocy Szansa. Natomiast w 
miejscowości Wyliny Ruś stowarzyszenie miało pomysł zorganizowania domu pomocy 
osobom zagrożonym wykluczeniem społecznym. Byłyby to osoby: samotne matki, osoby 
starsze, osoby-ofiary przemocy domowej, różne takie osoby, które potrzebują pomocy, 
ponieważ taki jest zakres działania Stowarzyszenia Pomocy Purmia. I właśnie ten pomysł nie 
uzyskał akceptacji mieszkańców wsi. Sprzeciwili się takiemu ośrodkowi na terenie swojej 
miejscowości, w związku z tym rozmowy ze Stowarzyszeniem Purmia zostały przerwane. 
Ponadto w minionym okresie spotkałem się z Dyrektorem GDDKiA w Białymstoku. Chodziło 
głównie o dokończenie chodnika w miejscowości Dąbrówka Kościelna, zaczętego i nie 
skończonego, bo skończyły się środki i jednocześnie też chodzi nam o poprawienie 
bezpieczeństwa pod szkołą w Dąbrówce Kościelnej, czyli zrobienie jakiejś zatoczki dla 
autobusów dowożących dzieci do tej szkoły. Tam jak Państwo wiecie jest bardzo 
niebezpieczne miejsce, bo szkoła praktycznie przylega do drogi wojewódzkiej i nie ma 
żadnego zajazdu, żadnej zatoczki i dzieci wysiadają praktycznie na drodze. Często się 
zdarza, że po lewej stronie przy szkole stoją samochody osobowe rodziców, a po prawej 
stronie przyjeżdża autobus, albo dwa autobusy i te dzieci przebiegają przez jezdnię. Stąd też 
chcemy podjąć rozmowy z Zarządem Dróg Wojewódzkich, żeby tam tą sytuację poprawić. 
Jestem umówiony z dyrektorem, który przyjedzie oglądać ten teren szkoły i chodnika na 29 
lipca 2015 r. Jest duża szansa na dokończenie tego chodnika, natomiast jest prośba do 
Rady, jeśli nie uda się tego wynegocjować aby oni zrobili z własnych środków, to proszą o 
jakieś nasz wkład własny do tego chodnika. Na pierwszy etap budowy tego chodnika rada 
chyba przyznała 40.000 zł dofinansowania. Nie wiem ile oni teraz będą oczekiwali tej 
pomocy, no ja będę się starał aby oni zrobili to w ramach własnych środków, natomiast jeśli 
nie będzie innego wyjścia to trzeba będzie im tam jakiegoś wsparcia finansowego dołożyć. 
Myślę, że trzeba ten chodnik skończyć, bo teraz to niezbyt wygląda, pół chodnika jest i 
chodnik się w połowie miejscowości kończy i tak w zasadzie donikąd nie prowadzi. Będę się 
starał aby uwzględnili nam ten wkład własny do pierwszej części, natomiast czy to się uda to 
zobaczymy. W minionym okresie co było załatwiane, to w Dąbrówce Kościelnej również ten 
kolportaż strażacki, taki okrągły budyneczek naprzeciwko kościoła, on został wpisany do 
rejestru zabytków, abyśmy mogli ubiegać się o środki finansowe na zagospodarowanie tego 
placu przy Pomniku Peowiaków. Będą pieniądze na rewitalizację zabytków i to ujmiemy, bo 
pomnik jest zabytkiem i kolportaż jest zabytkiem i chcielibyśmy aby ten plac pomiędzy 
kolportażem a pomnikiem i całe otoczenie pomnika z tych pieniędzy unijnych zostało 
dofinansowany. Odbyło się również spotkanie w WFOŚ i dostaliśmy już dofinasowanie, 
drugie obiecane – dofinansowanie w wysokości 15.000 zł na zakup kamery termowizyjnej na 
potrzeby OSP. Taka kamera termowizyjna jest niezbędna przede wszystkim przy pożarach 
sadzy w kominach, kiedy sadze się zapalają trzeba zlokalizować w którym miejscu jest to 
skupisko sadzy, gdzie się pali kamera termowizyjna wykazuje najcieplejsze miejsce na 
kominie i  to dofinansowanie już otrzymaliśmy. I jeszcze obiecane mamy dofinansowanie na 
zagospodarowanie działki przy ulicy Piwnej w Szepietowie. Tam jest taka działka na 
skrzyżowaniu ulicy Mickiewicza i Piwnej należąca do gminy. To są krzaki, gdzie się najlepiej 
czują wrony. Tam ta działka również będzie zagospodarowywana ze środków funduszu 
ochrony środowiska, będziemy tam robili coś w rodzaju skwerku miejskiego, to będzie – 
drobne krzaki już są wycinane i będą nasadzenia drzew i krzewów ozdobnych, na które 
dostaniem środki z funduszu ochrony środowiska. Ponadto chce poinformować, że od dnia 
24 czerwca do 22 lipca trwała kontrola z Regionalnego Programu Operacyjnego zadania 



inwestycyjnego dotyczącego pomp ciepła. Prawie przez miesiąc przeglądali dokumenty, 
protokół przyszedł pozytywny, także możemy liczyć, że te pieniądze w najbliższym czasie 
uzyskamy na pompy ciepła. Protokół pokontrolny przyszedł wczoraj. Miesiąc nas 
kontrolowali, ale jakoś udało się obronić.” 

(informacja dołączone do protokołu) 
W dyskusji zabrali głos: 

- Radny Henryk Stypułkowski zwrócił się z pytaniem, czy znany jest dokładny termin 
rozpoczęcia prac na drodze wojewódzkiej w Pułaziu? 

- Burmistrz wyjaśnił, że „w tej chwili jest ogłoszony przetarg na wykonawstwo przez 
Pułazie, bo to będzie robiona droga od tego miejsca co jest skończona - przy początku 
Pułazia do mostu. Terminu rozpoczęcia jeszcze nie mamy, ale jak będzie Pan dyrektor 28 
to myślę, że się dowiem, bo nie ma na stronie ogłoszonego wykonawcy tej drogi.”  

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że „mam taką prośbę Panie Burmistrzu, oni robiąc 
most na tej drodze w kierunku Pogorzeli powinni zalać tam zjazd z asfaltu, bo ostatnio po 
burzy nastąpiło w około trzeciej długości mostu wyrwanie ziemi no i stworzyło to 
niebezpieczną sytuację i myślę, że jeżeli będzie Pan Dyrektor to należałoby z nim 
porozmawiać, że przy okazji robienia tamtego odcinka zrobić tu zjazd na tą drogę w 
kierunku Pogorzeli, ja już informowałem odpowiednie służby w gminie, żeby to było 
zabezpieczone, żeby nie doszło tam do jakiegoś wypadku.” 

- Burmistrz stwierdził, że „jak będą mieli asfalt na miejscu to coś zrobią, tam też zgłaszane 
było, że jest za wąski zjazd w kierunku Pułazia.” 

- Radny Henryk Stypułkowski stwierdził, że „TIR-y które jeżdżą też się nie wyrabiają i 
następuje uszkadzanie tego nowo położonego asfaltu. Należałoby zrobić tam jakieś 
dolewki.” 

- Burmistrz poinformował, że obwiezie dyrektora i obejrzą to wszystko. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.6.  Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznała Przewodnicząca 
Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego Pani 
Renata Sosnowska. 
Uwag do informacji nie zgłoszono. 
 

Przeprowadzono głosowanie. 
 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 
radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 
 Przewodniczący stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z propozycją zmian w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała Skarbnik Gminy Pani 
Anna Wiśniewska. 
Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 
na 2015 r. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/38/15 dołączona do protokołu) 



 

Ad.8. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Szepietowo na lata 2015-2018 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2015-2020 wystąpiła Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska. 
W dyskusji zabrał głos: 

- Radny Paprocki Piotr stwierdził, że „ Pani wspomniała, że zmiany w WPF są w związku z 
zarządzeniem Burmistrza z 20 czerwca, a co w tym zarządzeniu jest? 

- Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to zarządzenie dotyczy zmian wielkości dochodów i 
wydatków, przede wszystkim dotyczące dotacji, bo tylko takie Burmistrz może 
wprowadzić.  

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 (uchwała Nr VII/39/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.9. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Komendą Wojewódzką Policji w Białymstoku na przekazanie środków na 
potrzeby Komendy Powiatowej Policji w Wysokiem Mazowieckiem wystąpiła Skarbnik Gminy 
Pani Anna Wiśniewska, która wyjaśniła, że jest to formalne dopięcie sprawy dotyczącej 
przekazania dotacji dla Policji. W jednej z poprzednich uchwal rada zadecydowała o 
przekazaniu dla Komendą Wojewódzką Policji w Białymstoku, z przeznaczeniem dokonanie 
zakupu samochodu osobowego na potrzeby Komendy Powiatowej Policji w Wysokiem 
Mazowieckiem kwoty 8.000 zł, aby takie porozumienie między Wojewodą a Burmistrzem 
mogło zostać zawarte jest niezbędna zgoda Rady Miejskiej,  związku z tym proponuje się ten 
projekt uchwały.  
Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/40/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.10.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla gminy Szepietowo na lata 2015-2020" wystąpił Burmistrz Pan Robert 
Lucjan Wyszyński, który stwierdził, że „o planie gospodarki niskoemisyjnej to pewnie hasło 
znane jest Państwu w zasadzie od początku roku, gdyż to jest nie pierwsza sesja na której o 
tym mówimy i ostatecznie ten plan już powstał. Powstał dzięki Państwa pomocy, ponieważ to 
co w tym akcie zostało zapisane było efektem ankiet, które Państwo żeście wypełniali, 
pomagaliście w ich wypełnieniu, za co bardzo dziękuję. Firma która robiła plan dla 
Szepietowa uznała, że bardzo dużo tych ankiet wróciło, bo w granicach 70%, czyli więcej niż 
oni w innych gminach zdobyli. I na tej podstawie został opracowany taki gruby dokument 
„Planu gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Szepietowo na lata 2015-2020, który gmina 
musi posiadać żeby mogła się ubiegać o jakieś środki finansowe z Unii na realizację 
wszelkich inwestycji związanych z ograniczeniem emisji dwutlenku węgla, z poprawą 
efektywności energetycznej, generalnie to co teraz takie modne i dofinansowywane z 
funduszy unijnych, czyli tak szeroko pojętą ochrona środowiska. W zasadzie najważniejsza 
rzeczą z tego planu są planowane zadania inwestycyjne, czyli nasze jakieś tam plany do 
roku 2018. Plany związane z inwestycjami i na które moglibyśmy się ubiegać o środki 



finansowe. Ten plan, tak jak już kilkakrotnie Państwu mówiłem, to nie jest dokument w 
którym nie można wprowadzać zmian. Ta firma od czasu do czasu, do roku 2018 jest z nami 
w stałym kontakcie, gdyby się pojawiały nowe jakieś inwestycje, które należałoby do tego 
planu dopisać to w każdej chwili można ten plan uzupełnić i te dodatkowe inwestycje wpisać.  
Natomiast ze względu na to, że my musieliśmy go skończyć do końca czerwca to powstał w 
takiej wersji jaka jest na dzisiaj.”  
Burmistrz zapoznał z planowanymi zadaniami inwestycyjnymi, które są zawarte w planie, 
stanowiącym załącznik do uchwały i do protokołu. 
Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że udział społeczeństwa w postępowaniu nad 
przyjęciem "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Szepietowo na lata 2015-2020" 
został zapewniony poprzez podanie projektu dokumentu do publicznej wiadomości, zgodnie 
z art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania 
na środowisko. W wyznaczonym terminie, tj. od 17.06.2015 do 08.07.2015 do Urzędu 
Miejskiego w Szepietowie nie wpłynęły uwagi lub wnioski dotyczące projektu dokumentu. 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/41/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.11.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Projektu założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Szepietowo na lata 
2015-2030” zapoznał Pan Grzegorz Godlewski - pracownik UM, który poinformował, że 
„Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
Gminy Szepietowo na lata 2015-2030” był opracowany równolegle z planem gospodarki 
niskoemisyjnej, przed chwilą omawianego. Konieczność opracowania tego dokumenty 
wynika z przepisów ustawy prawo energetyczne, który określa elementy jakie ten dokument 
powinien zawierać. Należą do nich: ocena stanu aktualnego i przewidywanych zmian 
zapotrzebowania na ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe,  przedsięwzięcia 
racjonalizujące użytkowanie ciepła, energii elektrycznej i paliw gazowych, możliwości 
wykorzystania istniejących nadwyżek i lokalnych zasobów paliw i energii, z uwzględnieniem 
energii elektrycznej i ciepła wytwarzanych w odnawialnych źródłach energii, energii 
elektrycznej i ciepła użytkowego wytwarzanych w kogeneracji oraz zagospodarowania ciepła 
odpadowego z instalacji przemysłowych, możliwości stosowania środków poprawy 
efektywności energetycznej w rozumieniu ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r. o efektywności 
energetycznej, zakres współpracy z innymi gminami. Generalnie ten dokument te elementy 
zawiera. W przeciwieństwie do planu gospodarki niskoemisyjnej on nie ma wymienianych 
takich konkretnych działań, które można by było omówić. Jest to obszerny dokument i 
czytanie na sesji całego chyba nie ma sensu, gdyż liczy on około 150 stron” . 
 

Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 6 ustawy z dnia 10 
kwietnia 1997 r. prawo energetyczne  "Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Szepietowo na lata 2015-2030" został 
wyłożony do publicznego wglądu na okres 17.06.2015-08.07.2015. Osoby i jednostki 
organizacyjne w wyznaczonym terminie nie złożyły wniosków, zastrzeżeń i uwag do projektu 
dokumentu. 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 



Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/42/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie utworzenia sieci publicznych szkół 
podstawowych oraz granic ich obwodów na terenie Gminy Szepietowo wystąpił Burmistrz 
Szepietowa Pan Robert Lucjan Wyszyński, który poinformował, że „na wskutek tych 
wszystkich wydarzeń, które się działy z naszymi szkołami, czyli decyzji o likwidacji dwóch 
szkół, Szkoły Podstawowej w Wylinach Rusi i Szkoły Podstawowej w Dąbrowie Moczydłach 
musimy podjąć uchwałę ustalającą nową sieć szkół na terenie gminy. Między czasie, 
pamiętacie Państwo na poprzedniej sesji, mówiliśmy o tym - Gmina Nowe Piekuty wystąpiła 
do nas o to żeby formalnie przekazać do obwody szkoły w Jabłoni Kościelnej miejscowości 
które od wielu lat, praktycznie od zawsze te dzieci do Jabłoni Kościelnej chodziły, a 
teoretycznie były przypisane do obwodu szkoły w Szepietowie. Czyli tutaj Jabłoń Samsony, 
Jabłoń Kikolskie, Szymbory Andrzejowięta, Szymbory Włodki i Szymbory  
Jakubowięta i te miejscowości formalnie podpisaliśmy porozumienie z Gminą Nowe Piekuty i 
na mocy tego porozumieniu te miejscowości weszła do obwodu zespołu szkół w Jabłoni 
Kościelnej. Rozmawialiśmy z Panem radnym i chyba nie było sensu aby walczyć oto, żeby te 
miejscowości sztucznie przypisanie do Szepietowa utrzymywać. Dlatego, że to jest parafia 
Jabłoń i te dzieci od dawna tam chodziły i nic ich nie zmusiłoby do tego aby przeszły do 
szkoły w Szepietowie. Natomiast nie oddaliśmy miejscowości Moczydły Jakubowięta, która 
znowu historycznie była przypisana do Dąbrówki, później jakimś tam cudem Piekuty te 
dzieciaki nam podkupiły. Natomiast my spróbujemy powalczyć o te dzieci, żeby one do 
Dąbrówki chodziły, dlatego też tej miejscowości nie wpisaliśmy w porozumieniu, bo ja 
uważam, do podstawówki chodziłem do Dąbrówki i zawsze z tej miejscowości dzieciaki też 
chodziły do Dąbrówki. Co prawda jest to parafia Jabłoń, ale autobus jeździ do sąsiedniej wsi 
i  moim zdaniem powalczymy, aby te dzieciaki przyszły do dyrektora do Dąbrówki.” 
Burmistrz zapoznał z siecią szkół i ich obwodami. 
W dyskusji zabrał głos: 

- Radny Paprocki Piotr stwierdził, że „w tej chwili dyskutujemy - zostały już podjęto 
działania - likwidujemy szkoły, w tej chwili przedstawiamy obwody, ja uważam, że Urząd 
Miejski powinien mieć opracowaną strategię na przyszłe lata w zakresie szkolnictwa, 
dlatego, że za chwilę wchodzą chyba 4-latki – obowiązek szkolnictwa, później chyba 3-
latki i uważam, że trzeba wiedzieć co nas czeka za kilka lat, czy nie trzeba będzie 
następne szkoły zamykać. Także takie jest moje zdanie, taka jest moja opinia.” 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „do tego ciężko się odnieść, bo przecież każdy rodzic 
może posłać swoje dziecko na ternie gminy do szkoły do której chce. Wczoraj z Panem 
Burmistrzem byłem na Izbach Rolniczych – to taka dygresja do tego wszystkiego, między 
innymi jednym z punktów było - to tak po krótce powiem - bierzmy się do roboty”. 
Demografii niestety nie zmienimy… .” 

- Burmistrz stwierdził, że nie wiem bardzo jak się do tego odnieść. 

- Radna Renata Sosnowska stwierdził, że też nie bardzo rozumie o co Panu radnemu 
chodzi. 

- Radny Paprocki Piotr – „Panie Burmistrzu skoro jest ustalony Zastępca Burmistrza do 
spraw oświaty, to on jakby rozpracuje ten temat na przyszłe lata, będzie wiedział, gdzie 
będą przedszkola, gdzie będą szkoły, ile tych uczniów będzie, jak będą się kształtowały”. 

- Radna Sosnowska Renata stwierdziła, że „przecież my wiemy, wiemy gdzie będą szkoły i 
ile jest dzieci w danej szkole”. 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że „temat ten był na posiedzeniu komisji łączonej i była 
dyskusja na ten temat i wydaje się, że tam wszystko było wyjaśnione odnośnie oddziałów 
przedszkolnych”. 



- Radny Paprocki Piotr stwierdził, że „z moich informacji to Pan Zastępca mówił, że za rok, 
dwa czeka nas otwarcie nowych oddziałów przedszkolnych i nie ma miejsca i ja żyje w 
tym przekonaniu”. 

- Burmistrz stwierdził, że „jeśli chodzi o to co pytał Pan radny my oczywiście prognozy 
demograficzne śledzimy na bieżąco, począwszy od momentu urodzenia się dziecka to 
jest liczone i przewidywane ile dzieci będzie w najbliższym czasie, w jakim wieku i w jakim 
zakresie. Oczywiście to, że zmieniają się przepisy i mamy zapewnić 4 latkom, 5-latkomo 
obowiązek szkolny, ponadto też jest pomysł przywrócenia 8-klasowej szkoły 
podstawowej, o czym mówi wyraźnie PIS, który prawdopodobnie będzie rządził po 
wyborach. My tego wszystkiego nie przewidzimy, bo może być decyzja w bardzo szybkim 
czasie, że gimnazjum nie będzie, a będzie 8-klasowa szkoła podstawowa. My generalnie 
w skali gminy, nie jest tak, że nie mamy miejsca, bo tak jak Państwo wiecie w gimnazjum 
były 15 klas, teraz jest 9 klasy, czyli miejsca fizycznie na to żeby wszystkich zmieścić to 
my mamy. No po prostu wymaga to tylko zmian organizacyjnych. Jeśli będą przychodziły 
coraz to mniejsze dzieci, to gimnazjum będzie się musiał podzielić budynkiem, bo nie jest 
on w pełni wykorzystany, bo 15 klas, a teraz jest 9 to chyba jest różnica, a budynek jest 
taki sam. Natomiast my wielkiego wpływu co będzie ustalone na szczeblu centralnym nie 
mamy. Szkoła w Dąbrówce Kościelnej spokojnie 8 klas pomieści jak będzie trzeba, w 
Wojnach też, jak będzie decyzja, 8 klas chodziło do podstawówki i też będzie miejsce 
żeby się zmieściły, także my różne warianty bierzemy pod uwagę. Tak więc jak się to 
potoczy trudno przewidzieć. Wszystkie te scenariusze są brane pod uwagę.” 

- Radny Jan Ołdakowski stwierdził, że „sprawa jest bardzo ważna. Gmina się wyludnia, 
przynajmniej jakieś działania wstępne powinniśmy podjąć, żeby przeciwdziałać temu, na 
ile to będzie skuteczne nie wiadomo, ale w przyszłym budżecie ja proponuję przewidzieć 
jakąś pomoc, jakieś środki dla rodzin wielodzietnych. Może Komisja Oświaty mogłaby się 
tym zająć w przyszłości, że np. od 3 -czy 4 dziecka byłaby jakaś pomoc.” 

 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/43/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad. 13. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 
bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt oraz 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Szepietowo wystąpił 
Burmistrz Szepietowa, który poinformował, że „omawiając projekt tej uchwały ja 
uzasadniałem na komisjach, że musimy ją podjąć, bo wymaga tego nadzór Urzędu 
Wojewódzkiego, że my takiej uchwały nie mamy, ale sytuacja jest tak płynna, że może się 
okazać, że ona nam się przyda. O tym, że mamy problem z tymi bezdomnymi psami 
wszyscy wiedzą, przede wszystkim finansowy, ponieważ oddanie jednego bezdomnego 
zwierzęcia, konkretnie psa do schroniska w Piszu, z którym mamy zawartą umowę, ona była 
już kiedyś tam zawarta, ponieważ żaden inny podmiot się nie zgłosił, tylko to schronisko z 
Pisza -  nas kosztuje 1.900 zł od sztuki. W ostatnim tygodniu zdarzyło się tak, że zgłoszone 
zostało do nas stadko – suczka i dziesięć szczeniaków małych, one już nie były ślepe, więc 
pani doktor powiedziała, że musimy się nimi zająć. I zaryzykowaliśmy, żeby nie płacić, bo to 
21.000 zł, żeby oni przyjechali, bo oni nie patrzą, że to jest szczeniak tylko jest to sztuka, 
więc 11 sztuk i gdybyśmy zgłosili to 21.000 musielibyśmy zapłacić. Aby się przed tym 
ratować postawiliśmy te psy u Pana Mirka w ZWKiO – tam kiedyś były takie klatki na 
zwierzęta jak jeszcze ten zakład miał prawo te zwierzęta odławiać i we własnym zakresie 
przechowywać. Skończyło się na tym, że sąsiad najbliższy o 6 rano zadzwonił, żeby 
porozmawiać z Panem Mirkiem, później ze mną, że nie może spać, bo pisy wyją, psy 



szczekają i w związku z tym nie możemy tych psów tam utrzymywać, no bo nam ludzie nie 
pozwalają. Natomiast na sesji, chyba Pan radny Stypułkowski zasugerował żeby się 
skontaktować ze stowarzyszeniem, które działa na Ciechanowcu, takie stowarzyszenie 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Odszukałem te dziewczyny, to są młode dziewczyny 
dwie z Wysokiego i dwie z Ciechanowca i razem z tym stowarzyszeniem działa Pani doktor 
Elżbieta Maciąg z naszej przychodni. Działają profesjonalnie, dziewczyny się zajmują tymi 
psami, a Pani doktor ich szczepi i suczki, które trafiają do nich sterylizuje, żeby nie było już z 
nimi problemu. Te panie się do mnie zgłosiły w ostatnim tygodniu i one mają zamiar 
uruchomić schronisko - jakieś przytulisko… .  One generalnie myślą o przytulisku, bo one dla 
tych psów szukają osób na terenie całej Polski, żeby te psy wzięły od nich i są dosyć 
skuteczne, bo jak mieliśmy wcześniej cztery sztuki tych psów, to dwa pojechały do Gdańska, 
jeden do Warszawy i jeden jeszcze gdzieś tam. W tej chwili na tych szczeniaków dwóch też 
mają chętnych, zostaje osiem tylko. Natomiast te Panie rozmawiają, bo na terenie 
Ciechanowca one działają, na terenie Szepietowa ja im obiecałem, że będą działały i 
chciałyby jeszcze na terenie Klukowa działać, żeby to było po drodze… . Szukają w tej chwili 
na terenie Szepietowa, bądź Klukowa jakiegoś opuszczonego gospodarstwa na kolonii i tutaj 
prośba do Państwa sołtysów jakbyście mieli pomysł, tylko to musi być gdzieś na kolonii, żeby 
nie było skarg, że te psy tam szczekają i dokuczają. Jak jest gdzieś takie gospodarstwo, no 
im zależy żeby była jakaś stodółka, jakiś chlewek no i jakiś domek, żeby one tam mogły 
sobie herbatę zagotować, czy coś. One takie schronisko chciałyby założyć i je interesuje 
albo gmina Szepietowo, albo gmina Klukowo, albo gmina Ciechanowiec. Jak gdzieś tam 
macie Państwo coś na myśli to dajcie znać. My w budżecie mamy 60.000 zł na ten cel, na 
opiekę nad tymi zwierzętami przewidziane i w tym roku byśmy się nie wyrobili z tym, bo 
poszła jedna płatność, to co mówiłem na poprzedniej sesji 14.000 zł za szczeniaki, teraz 
21.000 - tak że byśmy wydali wartość pół kilometra dobrej drogi na te psy, a te panie się 
deklarują, że one by się nim zajmowały. Też na przyszły rok ja będę prosił radę o 
zarezerwowanie jakieś tam środki z funduszu gminy na sterylizację bezdomnych psów i one 
by się tego podjęły. W Ciechanowcu jak zaczęło to stowarzyszenie działać, one działają dwa 
lata, one prowadziły jakby równolegle dwie rzeczy, psy wyłapane wszystkie były poddawane 
sterylizacji. Po dwóch latach tego działania nawet psy, które były przyprowadzane do 
szczepienia jak ktoś sobie życzył swojego psa wysterylizować to też były poddawane 
sterylizacji i ten problem bezdomnych, bezpańskich psów się zmniejsza. Zanim to się nam 
zmniejszy to gdzieś te zwierzęta muszą one przechowywać i stąd jest ta uchwała. Uchwała 
określa wymagania jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia w tym zakresie… . Okazało się, że ta uchwala może nam się przydać, bo w 
interesie gminy jest aby takie schronisko gdzieś tutaj w pobliżu powstało, bo znaczną częścią 
kosztów dostarczenia tego psa do Pisza jest jego dowiezienie. Jakby się dało gdzieś bliżej 
byłoby dla nas taniej i wygodniej, a problem tych zwierząt bezpańskich załatwiły by te panie 
w ramach towarzystwa opieki nad zwierzętami - fundacji, bo one są na etapie rejestrowania 
w sądzie fundacji i będzie to działało jako fundacja.” 
Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przeprowadzono głosowanie. 
Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
 

  Przewodniczący stwierdził, że uchwałę podjęto jednogłośnie. 
(uchwała Nr VII/44/15 dołączona do protokołu) 

 

Ad.14.  Odpowiedzi na interpelacje. Burmistrz poinformował, że odpowiedź na interpelację 
radnego zostanie udzielona na piśmie.  
 

Ad.15.  Wolne wnioski. W tym punkcie zabrali głos: 



- Burmistrz stwierdził, że „korzystając z obecności Państwa sołtysów chciałbym omówić 
dwie rzeczy. Pierwsza to sprawa dotycząca barszczu Sosnowskiego. Słyszeliście 
Państwo, to znaczy my mamy zgłoszenie, że ten barszcz Sosnowskiego na terenie naszej 
gminy występuje. Mniej więcej wiemy gdzie, natomiast prośba do Państwa jak gdzieś 
byłyby takie siedliska tego barszczu żebyście Państwo zgłosili do gminy. Powiem z czym 
to jest związane. W tej chwili będą pieniądze z Narodowego Funduszy Ochrony 
Środowiska na zwalczanie barszczu Sosnowskiego. Wnioski będą składane od 15 
września, ja jeszcze do końca nie wiem jak te wnioski będą wyglądały, ale na pewno w 
tym wniosku trzeba będzie określić powierzchnię, ilość tych roślin i my prosimy Państwa o 
pomoc, aby w tym miejscowościach, gdzie ten barszcz występuje żebyście nam uprzejmie 
donieśli, gdzie on jest, ile go jest, bo będzie to nam potrzebne do wniosku. Ja nie wiem 
czy to nie jakaś pomyłka, natomiast na stronie NFOŚ jest taki zapis, że minimalna kwota 
wniosku przy ubieganiu się o dofinansowanie na zwalczanie barszczu Sosnowskiego to 
jest 300.000 zł. Nie wiem w jaki sposób oni zakładają to zwalczanie natomiast my byśmy 
te 300.000 chętnie wzięli. To jest poziom dofinansowania 90% i do 100% - czyli 10% 
nieoprocentowana pożyczka. Czyli na pewno byśmy te 300.000 zł byli wstanie przerobić, 
tylko musimy mieć informację, ile tego barszczu na terenie gminy posiadamy. Na pewno 
jest taka duża plantacja na Wojnach, to wiem od Pana radnego, była taka duża plantacja 
na naszym wysypisku śmieci, ale żeśmy ja za szybko zlikwidowaliśmy, ale też ją 
wykażemy, bo te korzenie zostały. Ale na pewno są inne miejsca, dlatego też do Państwa 
taka prośba aby w miarę możliwości nas informowali, bo później będzie mało czasu na 
wypełnienie tego wniosku. Szczegółów na czym będzie polegała ta walka z barszczem 
Sosnowskiego nie ma. Dla nas jedyna znana metoda jest dobrze stężony roundup, ale w 
młodej fazie roślin, czyli na wiosnę.  Prawdopodobnie przy dużych roślinach to Akademia 
Rolnicza z Krakowa wymyśliła taką technologię sprawdzoną, że po ścięciu tej łodygi 
trzeba nalać roundupa w tą rurkę, w środek i on pójdzie w korzenie i wypali do samego 
korzenia, ale to trochę jest pracochłonne, żeby tak robić, ale przy pojedynczych roślinach 
da się tak zrobić i oni gwarantują 100% skuteczność, bo podobno barszcz ma korzenie 
sięgające do metra w głąb. Tak więc popryskanie tej łodygi poprzez liście to do końca go 
nie wypali i dla tego pryskanie rundupem nic nie da, bo on po jakimś czasie znowu 
odżywa. Tak więc jak te pieniądze z tego funduszy już będą to na pewno będzie jak to 
zwalczanie realizować. W każdym bądź razie jest nam potrzebna informacja o siedliskach 
gdzie on występuje. Druga rzecz też to Państwo - sołtysi szczegółowe informacje na ten 
temat dostaną. Planujemy zgodnie z wolą Państwa sołtysów, bo takie konsultacje się 
odbyły, aby były dożynki gminne. Dożynki gminne w tym roku planujemy w dniu 15 
sierpnia, to jest sobota. Ja co prawda miałem wątpliwości, czy to jest dobry termin 15 
sierpnia, ale nasz Ksiądz Dziekan powiedział, że jak najbardziej, że 15 sierpnia jest 
dobrym terminem na dożynki. A była też wola żeby te dożynki były w sobotę i akurat tak 
się w tym roku dobrze składa, że 15 jest w sobotę. I dla odmiany chcemy żeby dożynki 
odbyły się na stadionie w Szepietowie, bo tam jest więcej miejsca. Jakieś tam 
konkurencje rozrywkowe zaplanujemy, ale takie mniej inwazyjne, żeby tak ktoś tym 
żelaźniakiem nie przejechał, takie jakieś drobne konkursy, ale to na pewno wszystko do 
Państwa sołtysów przekażemy szczegółowy program. Na razie wiemy tyle, że Msz. Św. 
była by o godz.13-ej, później przeszlibyśmy korowodem z orkiestrą na stadion i tam już 
odbywałyby się te pozostałe elementy dożynek. Mamy już wstępnie zaplanowane z 
godzinami, i tak: 

- Msz. Św. o godz. 13 

- przejście w korowodzie ulicami na stadion, 

- o godz. 1430 rozpoczęcie dożynek 

- później wystąpiłby ten nasz Zespół dziecięcy „Podlasie”, 

- Zespół Klubu Seniora z Szepietowa, to są krótkie występy 

- koncert Młodzieżowej Orkiestry Dętej, 

- i od 16-ej byłyby zespoły które my zapraszamy i wstępnie mamy Koncert Zespołu 
Read Gitars Cover – to jest zespół, który gra piosenki Czerwonych Gitar 



- później zespól disco-polo „Sebii”, 

- finalista I Edycji Idola – Paweł Nowak, 

- Koncert zespołu „Przemyk” 

- Gwiazdą wieczory byłby zespół cygański, duży - tam jest 12 osób na scenie i 
podobno grający nie tylko muzykę cygańską. 

- Zakończenie planujemy o godz. 22-ej. 
Chcielibyśmy aby w tym roku to było tak ja robione jest w Piekutach. Tam na tym 
stadionie są takie ze cztery namioty, gdzie kilka wsi ma takie swoje stoisko, gdzie można 
zjeść chleb ze smalcem, ogórka kiszonego, czy coś tam. My wstępnie już z kilkoma 
miejscowościami rozmawialiśmy i są miejscowości zainteresowane. Od nas chcielibyśmy 
żeby była jakaś grochówka dla wszystkich, czy może jakiś bigos, tak żeby to była impreza 
dla wszystkich którzy przyjadą. Będą też jakieś zjeżdżalnie dla dzieci i będą stoiska z 
rękodziełem, bo tu już firmy się same zgłaszają, to na tej części bocznej stadionu. 
Natomiast scenę chcielibyśmy postawić na płycie stadionu, ze Spartą jest to już wstępnie 
uzgodnione, tak żeby można było korzystać z tych krzeseł na widowni jakby ktoś chciał 
posłuchać tych zespołów. Mamy już wstępnie - miał być przedstawiciel - powstaje nowa 
firma na terenie gminy Szepietowo, jak się jedzcie w stronę Wysokiego we Włostach, 
powstaje oddział firmy Frankopol tej której Plewki nie chciały… . Kupili działkę, grodzą się 
i deklarują się, że na tych dożynkach chcieliby się zaprezentować jako nowa firma 
działająca na terenie naszej gminy. Może zrobią jakąś drobną wystawkę… . Tak więc jak 
się zwrócimy do Państwa sołtysów o wytypowanie zawodników z miejscowości to 
spójrzcie przychylnym okiem i wytypujcie do jakichś tam konkurencji”.  

- Przewodniczący Rady stwierdził, że korzystając z okazji, że są obecni sołtysi ma do 
przekazania taką informację z ARiMR. „Jak Państwo wiecie od 20 sierpnia do 2 września 
będzie nabór wniosków na Młodego Rolnika. Jest bardzo krótki termin, cały ten proces 
przyjmowania tych wniosków jest u nas w biurze powiatowym. Tak więc ja bardzo proszę, 
jeżeli Państwo macie jakichś znajomych młodych, którzy chcieliby przejąć gospodarstwo 
to bardzo polecam i zachęcam. W następnym tygodniu wyślemy do Państwa takie 
zaproszenia na takie szkolenia i mam taką wielką prośbę aby Państwo sołtysi 
poinformowali rolników o takim szkoleniu. To jest pierwsze działanie co się odbywa z tego 
PROW 2014-2020. Teraz jest – kończymy generalnie jest przesuniecie środków z 
Młodego Rolnika i 2900 osób dostanie Młodego Rolnika z tego naboru który był w 2014 r. 
chodzi po prostu aby poinformować mieszkańców, bo to jest bardzo krótki termin. Na 
pewno wszyscy sołtysi z powiatu wysokomazowieckiego zostaną poinformowani. Ponadto 
byliśmy z Panem Burmistrzem na spotkaniu na Izbach Rolniczych i tam było pytanie 
odnośnie Agencji Rynku Rolnego. I mam do Państwa taką prośbę, teraz będą wysyłane 
decyzje odnośnie przekroczenia – wiecie co z tym się wiąże – nałożone zostaną kary. I 
rozmawiałem z osobą z Agencją Rynku Rolnego i jest taka możliwość rozłożenia na raty, 
tylko jest bardzo ważna rzecz,  jest 7 dni od skutecznego doręczenia decyzji do wysłania 
z powrotem na ulicę Kombatantów 4 w Białymstoku - do dyrektora o rozłożeniu na raty. 
Jeśli ktoś przekroczył to jest taka możliwość po otrzymaniu decyzji.”   

- Burmistrz poinformował, że „ten kierownik skupu powiedział, że indywidualnie jak ktoś 
będzie miał problemy ze spłaceniem tej kary to żeby zgłaszać do działu skupu i oni każdy 
przypadek będą indywidualnie analizowali i będą starali się pomóc. Kary wynoszą ponad 
200 milionów złotych w skali Mlekowity i te rozłożenie na raty myślę że trzeba korzystać, 
bo na ile Mlekowita będzie wstanie pomóc trudno powiedzieć…”. 

- Radny Paprocki Piotr stwierdził, że „widzę na sesji Pana Zbigniewa Piszczatowskiego – 
członka Zarządu Powiatu Wysokomazowieckiego, wiem, że Pan Zbigniew bardzo ciężko 
pracuje i tutaj może Pan Zbigniew by się podzielił z nami co tam słychać w Zarządzie 
Powiatu, co tam się dzieje, jeśli można?”. 

- Pan Zbigniew Piszczatowski – radny Rady Powiatu, członek Zarządu stwierdził, że „Panie 
radny teraz są wakacje, także nie jest tak, ale jako członek Zarządu od czasu doi czasu 
się spotykamy. Może trochę takich ogólnych uwag jeżeli chodzi o Powiat 
Wysokomazowiecki. Jest to powiat średniej wielkości, jeżeli chodzi o kondycję finansową 



nie ma większych zadłużeń. Tak że jesteśmy nad kreską. W skład powiatu wchodzi 10 
gmin. Starosta jest chyba Państwu znany – Pan Bogdan Zieliński. Ja jestem radnym 
drugiej kadencji, drugi raz mam powierzony mandant radnego. W pierwszej kadencji 
byłem Przewodniczącym Komisji Oświaty. W drugiej kadencji tak się stało, że jestem 
członkiem Zarządu. no cóż mogę Państwu powiedzieć. Najważniejsza rzecz to, że powiat 
nie ma długów. Powiat oprócz tych zadań ogólnych, takie jakie ma każda z gmin ma 
również zadania ponadgminne i tymi zadaniami ponadgminnymi jest prowadzenie i 
organizowanie szkół na etapie ponadgimnazjalnym. W naszym powiecie funkcjonuje 6 
szkól i też jest trochę problemów. Wiecie Państwa na początku XX wieku, tak więc 15 lat 
temu powstała szkoła w Mazowiecku CKZ i tutaj jest konflikt interesów ze szkołą Staszica 
i Zespołem Szkół Wielozawodowych i jest  tam podbieranie jedni drugim uczniów. i jeśli 
chodzi o CKZ to powstało tam technikum rolnicze, które niejako źle wpływa na Zespół 
Szkól w Krzyżewie. Krzyżewo, jest to gmina Sokoły i tam ta szkoła jest bardzo zagrożona. 
Muszę Państwu powiedzieć, że w ubiegłym roku w pierwszym roczniku były dwie klasy. W 
tym roku zgłosiło chęć przyjścia tutaj 26 uczniów i tak więc zawiąże się tylko jeden 
oddział. Tak że to jest taki problem z tym Krzyżewem, chociaż tutaj Starostwo korzystając 
ze środków Unii otworzyło taki ośrodek rehabilitacji. Z tego co wiem to jest pierwszy 
turnus, co się tam odbywa dla tych potrzebujących. Być może i my też będziemy mogli 
skorzystać, gdyż tam jest taka możliwość przybywania na tej sali jodowanej, gdzie 
pobycie kilku godzin jodowania rekompensuje nam pobyt 2-3 dni nad morzem i taka 
możliwość jest. Jakoś może to rozpropagujemy, że nad morze będziemy być może 
jeździć już do Krzyżewa niedługo. Jak wiecie Państwo czynnik demograficzny 
determinuje, powoduje tutaj pewne działania. Rok rocznie jeżeli chodzi o szkoły to jest 
100 uczniów, ponad 100 jest mniej w tych naszych szkołach. 6 szkół jest na terenie 
Wysokiego Mazowieckiego, stąd 3 szkoły, bo jest jeszcze zespół szkół 
ogólnokształcących i policealnych, tzw. popularnie ogólniak, oprócz tego jest szkoła w 
Ciechanowcu, szkoła w Czyżewie. I jeżeli chodzi o sprawy finansowe to niestety do szkół 
Starostwo niestety po raz pierwszy dołożyło 400.000 zł. Początkowo zapowiadało się, że 
to będzie 700.000, ale szkolnictwo zawodowe teraz jest traktowane z większą uwagą i 
dotacji wyrównującej otrzymaliśmy więcej. Tak to jest jeżeli chodzi o te szkoły. Taką 
szkolą nad kreską, tzn. szkoła do której się nie dokłada to jest szkoła w Ciechanowcu. 
Tam jest bardzo szeroka oferta, jest tam klasa mundurowa, prężnie działa też tam 
internat, jest tam około 100 uczniów. Tak więc ta szkoła jest na plusie. Ponadto na plusie 
jest szkoła w Czyżewie i Zespół Szkól Zawodowych im. Staszica, pozostałe trzy szkoły są 
na minusie. Często też taki problem jest poruszany, że więcej dzieci mogłoby z gminy 
Szepietowo chodzi do tych szkół, bo z racji połącznie dużo dzieci z naszego gimnazjum 
idzie do szkół do Białegostoku, wybierają te szkoły. Każdy też ma plany w stosunku co do 
swoich dzieci. Tak to jest z tymi szkołami. No cóż oprócz tego powiat prowadzi opiekę nad 
działalności innych instytucji, chociażby jak nad szpitalem. Szpital też jest w dobrej 
kondycji finansowej. Na pewno Państwo wiecie, że rok temu został oddany blok 
operacyjny, póki co to on jeszcze nie działa, bo trzeba go odpowiednio doposażyć w 
specjalistyczny sprzęt i to też wymaga czasu, bo muszą być procedury przetargowe 
zachowane i mamy nadzieje, że z początkiem nowego roku, być może iż z końcem 
zacznie to działać. No na pewno taką ważna działką współpracy z powiatami, z gminami 
to są sprawy dotyczące budowy dróg powiatowych. Także wiecie Państwo są dwa 
programy, które znacznie wspomagają te inwestycje to jest program tzw. Schetynówek i 
program – PROW, to jest Program Rozwoju Obszarów Wiejskich i tutaj środki płyną z 
zewnątrz. Tutaj województwo ma dużo do powiedzenia. Mamy swoich radnych z 
województwa i po prostu jeśli zostaną nam przyznane takie dofinansowania to koszt 
inwestycji zmniejszy się od 50 do 70%. Obecnie prowadzona jest inwestycja, zaczęła się 
taka najpoważniejsza w Mazowiecku to jest inwestycja na ulicy Ludowej, odcinek ponad 
kilometr i to jest od Mlekowity do ronda Lecha Kaczyńskiego i tutaj między tymi dwoma 
rondami jest wszystko robione od podstaw. Także wszystko co było pod ziemią i jest nad 
ziemią wszystko jest wymieniane, dodatkowo będzie jeszcze trasa rowerowa… .  Ja też 
tak optowałem za tym, że gdzie są drogi robione żeby była trasa rowerowa... . Tak więc 



tutaj jest wszystko wymieniane między tymi rondami, a od ronda do Mlekowity będzie też 
pas drogi nowej metodą betonu wałowanego. Jest to metoda w Niemczech znana już od 
20 lat. Muszę Państwu powiedzieć, że jest bardzo droga, tam będzie poszerzone, będzie 
trochę więcej pasów. Tutaj też Mlekowita 200.000 zł dołożyła do tego żeby była ta 
inwestycja lepsza. Mieliśmy taką nadzieję, że po przetargach, że zostaną pieniążki w 
budżecie starostwa i była czas mowa o dokończeniu inwestycji między Średnicą a 
Brzóskami Brzezińskimi, bo tutaj jest odcinek 3 km. 1 km leży w obwodzie naszym i 2 km 
w obwodzie Wysokomazowieckiem. l z tego co wiem to nasz Pan Burmistrz z Panem 
Starostą i Panem Wójtem Krajewskim spotkali się w tej sprawie. W tym tygodniu mieliśmy 
Zarząd i Pan Starosta powiedział, że wstępna zgoda jest odnośnie przekazania tego 
odcinka gminom. Także ja tutaj nie wiem, chyba będzie jeszcze jakaś decyzja, z 
przekazaniem będzie się wiązała chyba szybsza budowa. Na pewno Burmistrz jeszcze 
wtajemniczy nas, ale jeżeli chodzi o utrzymanie drogi to Pan Starosta powiedział, że to 
będzie dalej zadanie własne starostwa, z tego co wiem. Powinniśmy się trochę śpieszyć 
jeśli chodzi o tą drogę, ponieważ w związku z modernizacją kolej, które teraz ruszyły, 
pociągów większej prędkości, także prawdopodobnie Pendolino tutaj na trasie Białystok-
Warszawa”. 

- Ryszard Jabłoński stwierdził, że „dementuje to, tutaj nie będzie Pendolino, będą to pociągi 
Pesy i jeszcze inne.” 

- Zbigniew Piszczatowski – „ale będą szybsze pociągi, może nie takie, ale też były takie 
założenia. Tutaj wiąże się z tym, że tutaj zagrożone jest funkcjonowanie tego przejazdu 
nieoznaczonego w Średnicy. Ten przejazd, który tutaj jest, nasz główny, to też będzie się 
odbywał górą. Takie są plany, ale to na razie jest w sferze planów. Dobrze więc byłoby 
żeby tą drogę teraz jeszcze, nim zostanie ten przejazd zamknięty, żeby ta droga jakoś 
była dokończona. Oprócz tej inwestycji, która jest w Wysokiem Mazowieckiem jest 
jeszcze inwestycja w Ciechanowcu - tam na dużym odcinku, ale ta inwestycja już niedługo 
będzie skończona. Co jeżeli chodzi na przyszły rok, jeśli chodzi o inwestycje drogowe w 
roku 2016. Z programu Schetynówki będą inwestycje, będzie: to droga Klukowo-Czyżew, 
będzie kończona, droga Jabłoń kikolskie a Brzóski Brzezińskie i będzie odcinek pomiędzy 
Mlekowitą 3 a oczyszczalnią. To są tzw. Schetynówki. Z programu PROW ma być odcinek 
Trzaski Czaje - to jest gmina Ciechanowiec. To są takie plany. Tutaj ja też poruszyłem 
sprawę, bo dla gminy bardzo ważną droga jest droga Dąbrówka - Nowe Gierałty -
Szepietowo Wawrzyńce, z tej racji, że tutaj odbywają się targi i dobrze byłoby, że jak 
goście do nas przyjadą to żeby było jak w XXI w. W Starostwie jest takie stanowisko, że 
jeżeli Państwo podejmiecie decyzję, bo układ jest zawsze taki, że jeżeli jest taka wola z 
gminy to 50 na 50, jeżeli nie ma tam żadnych dofinasowań z zewnątrz. Starosta zawsze 
stara się szukać tych środków z zewnątrz. Także to tak jest jeżeli chodzi o ogólną 
sytuację. Nie wspomniałem o pewnej rzeczy, jeżeli chodzi o ilość, jest cały czas 
demografia. Mieszkańców w naszym powiecie spadła liczba poniżej 60.000, tak więc 
radnych też jest teraz 17, co spowodowało, że w naszym obwodzie – nasz obwód to jest 
gmina Nowe Piekuty i gmina Szepietowo, jest 3 radnych z 4. Tak jakoś się składa, że 
radnych z tych Nowych Piekut jest więcej niż z naszej gminy. Także nasi wyborcy nam nie 
wierzą. Jeżeli chodzi o takie pieniążki nie znaczone to w Starostwie też za wiele ich nie 
ma, tam jest około miliona z małym haczykiem, to tyle mam do powiedzenia na dzień 
dzisiejszy.” 

- Burmistrz poinformował, że „przyszła do mnie grupa inicjatywna w celu stworzenia w 
Szepietowie liceum ogólnokształcącego, co Pan radny na to”? 

- Radny Zbigniew Piszczatowski stwierdził, że „ja wiem, że Pan Starosta by się bardzo 
zdenerwował, jeżeli by powstała taka kolejna szkoła, która jest prowadzona przez powiat. 
Także ja myślę, że czas kiedy to liceum mogło powstać, to był czas jak powstawało 
gimnazjum i tak powstała szkoła CKZ. Powstała też szkoła w Czyżewie w tym czasie. 
wtedy byłoby najlepiej, bo po pierwsze byłaby nowa szkoła i dużo więcej dzieci, no teraz 
są trzy klasy i dla Starostwa jest to nie na rękę. Na przykład w liceum było do tej pory po 7 
klas, ostatnie lata to jest nabór na poziomie 5 klas, w tym roku jest 116 uczniów, tam klasy 
są po 25 to 5 klas będzie. Także widzicie Państwo z 200 uczniów do 120 spadamy i tutaj 



jeżeli Szepietowo miałoby zabrać no nie wiem, jakby się zawiązało toby było.. .  Był czas 
kiedy mogło powstać to liceum to był rok 2001-2002, kiedy po prostu były pierwsze 
roczniki absolwentów, a teraz jak powiedziałem rok rocznie jest powyżej 100 młodzieży 
szkolnej w szkole średniej i tutaj może nie wszyscy Państwo wiecie Starostwo też 
prowadzi w Ciechanowcu szkołę artystyczną, że dzieci które mają zdolności artystyczne, 
jest tam właśnie szkoła podstawowa artystyczna i potem jest możliwość pójścia do liceum 
do takiej klasy. Także coś takiego funkcjonuje”. 

- Burmistrz stwierdził, że „Pan radny powiatowy wywołał mnie do tablicy, no to muszę - jeśli 
chodzi o tą drogę powiatową, to drogę od Średnicy do Brzósk. Oczywiście spotkaliśmy się 
z Panem Starosta i z Wójtem Gminy Wysokomazowieckiej, bo tak jak na posiedzeniu 
komisji, to tak jakby pierwotnie byliście trochę przeciwni przejmowaniu tej drogi, później 
jak gdyby pojawiła się możliwość żeby ubiegać się o dofinansowanie na budowę tej drogi 
z PROW. Dofinansowanie z PROW wynosi 63%, jest to konkretny odcinek 3 km i jest 
zrobiona dokumentacja. Zarząd Dróg Powiatowych ma gotową dokumentację na tą drogę, 
pozwolenie na budowę, czyli wszystkie dokumenty niezbędne do tego żeby tą drogę 
budować. I dogadaliśmy się w ten sposób, bo w ramach PROW-u można budować tylko i 
wyłącznie w obrębie własnej gminy, czyli my mamy na terenie naszej gminy ponad 
kilometr, a na terenie Gminy Wysokie Mazowieckie ponad 2 km, czyli prawie dwukrotnie 
większy odcinek jest na terenie wysokomazowieckiego, a ta droga dla nich nie jest tak 
ważna jak dla nas, bo my jeździmy w stronę Wysokiego, a oni w przeciwną pewnie nie za 
bardzo. W każdym bądź razie wstępna akceptacja Wójta z Wysokiego Mazowieckiego 
jest i oni by przejęli odcinek – wystąpilibyśmy do Starostwa o przekazanie nam, czyli dla 
gminy Szepietowo odcinka kilometrowego, a Wysokie wystąpiłoby o przekazanie odcinka 
2 km, a wniosek z PROW złożylibyśmy wspólnie. Taki wniosek międzygminny. W ramach 
porozumienie, że te dwie gminy wspólnie budują drogę. Czyli my bierzemy na siebie całą 
tą procedurę przetargowa i całą odpowiedzialność za wykonanie tej inwestycji, ale po 
prostu innej możliwości nie ma. Nasza droga przez Średnicę wypadła z finansowania w 
ramach Schetynówek, ponieważ Mlekowita robi drogę do Mlekowity 3 i nasza droga do 
Średnicy była już na tej liście, ale ze względu na to, że Pan Prezes zgłosił się do 
Starostwa, no to oni wygrali z nami i jest robiona. Byliśmy więc na straconej pozycji i 
jedyna możliwość to, że bierzemy to na siebie. Wstępnie Starosta powiedział, że nam 
przekaże i Wójt z Wysokiego powiedział, że swój odcinek weźmie, my swój jeśli będzie 
taka Państwa wola też weźmiemy i myślę, że to na sesji w sierpniu będziemy się tym 
zajmowali. Być może już więcej będziemy wiedzieli o naborze do tego programu, bo nie 
ma sensu przejmować, jak nie będzie szans żeby to przeszło. Natomiast jest 
zobowiązanie, bo jak tu wspomniał Pan radny, że Starostwo bierze na siebie jak gdyby 
utrzymanie zimowe i letnie tej drogi, i w formie porozumienia z Zarządem Dróg 
Powiatowych będziemy chcieli to zapisać, no bo tam dyrektor odchodzi na emeryturę w 
niedługim czasie i przyjdzie drugi dyrektor i nie będzie pamiętał, Tak więc jakiś dokument 
chcemy stworzyć, że koszty utrzymania tego odcinka mimo, że my byśmy go realizowali 
to koszty utrzymania nadal by zostały po stronie Starostwa Powiatowego.”  

- Przewodniczący Rady poinformował, że „koszty finansowania tej inwestycji to będą też 
trzy instytucje, to jest gmina Szepietowo, gmina Wysokie i Starostwo, plus Urząd 
Marszałkowski będzie partycypował w tych kosztach, także teraz to jeszcze za wcześnie, 
żeby mówić o tych kwotach, ale w każdym bądź razie te kwoty nie będą duże.” 

- Burmistrz stwierdził, że „jeśli chodzi o kwoty to przy założeniu, że 63% otrzymamy to 
wartość kosztorysowa tej drogi to ponad 2 miliony. Z tego zakładamy, że 63% będzie 
sfinansowane z PROW, czyli zostanie 37% i te 37% w połowie sfinansuje Starostwo, a my 
płacimy za nasz odcinek - nasz udział, a gmina Wysokie za swój odcinek, czyli tak 
naprawdę dla nas koszt byłby w granicach 170.000 zł. Jakby się tak udało. Wyższy koszt 
to byłoby 340.000 zł po stronie Wysokiego Mazowieckiego, ale w zamian za to my się 
będziemy dokładali do drogi z Brzósk na Jabłoń Kikolskie i też tam spora jakaś kwota 
będzie do zapłacenia.” 



- Henryk Stypułkowski stwierdził, że „zgłasza, taki wniosek, żeby na przyszłość na nasze 
sesje zapraszać też radnych wojewódzkich z naszego powiatu i tutaj żeby bardziej dbali o 
nasza gminę, zbierali inwestycje na terenie naszej gminy, naszego powiatu.” 

- Pan Zenon Paryska – firma UNIMEX s.c. stwierdził, że „chciałbym zabrać głos w dwóch 
sprawach. Pierwsza sprawa to odwodnienie terenu, bo od 20 lat odkąd tu jestem oparte to 
jest o rurę i nie nadąży odbierać, no i sprawa Nowego Światu, przez 23 lata nie 
doczekałem się żadnych inwestycji i też chciałbym wiedzieć co będzie robione. I ostatnia 
sprawa bez mojej zgody bez konsultacji ponoć zmieniono mi numer na ulicy Towarowej, 
czy to prawda? Jeżeli urzędnik się pomylił i wywołał lawinę kosztów to niech ponosi sam. 
Proszę mnie tym nie obarczać. Ja mam zmienić ten numer, ja chętnie zmienię, ale Panie  
Burmistrzu proszę mi to sfinansować. Nie ja jestem winny, nie chcę być złośliwy, ale 
najpierw myślenie a potem robota. Dziękuję. Ja tylko uświadomię, w czym jest problem, 
problem jest w tym, że ja ponoszę odpowiedzialność tzw. losową. Co kto nie zepsuje na 
moim zakładzie i wokół, a dotyczy to zakładu płacę ja w pierwszej kolejności, potem mogę 
się ubiegać o koszty. Nikt z Państwa nie chciałby pracować przy takiej odpowiedzialności. 
To odpowiedzialność majątku pracodawcy, poza tym w Polsce nie ma odpowiedzialności 
praktycznie żadnej, bo polityczna to nie jest odpowiedzialność, jakaś tam zawodowa nie 
jest odpowiedzialność. I teraz urzędnik podjął decyzję jakiś numer 1 i 2 i wybudowały się 
dwa domy. Logika nakazuje dać 1/1 czy tam 1 a 1 b i 2, nie on zrobił 1,2,3,4. Jeżeli 
uruchomił tą lawinę i zrobił tą żabę, niech ją łyka. W tej chwili cały czas rodzą się koszty, 
choćby teraz ja tracę czas przyjechałem i żalę się nad tą sytuacją, mogliśmy to rozwiązać 
wcześniej, ale on nie ma odpowiedzialności i on się nie ruszy, on ma pieniądze, czy siedzi 
na prawym, czy lewym półdupku, ma pieniądze to jest właśnie to, to brak 
odpowiedzialności. Dziękuję”. 

 

Ad.16.  Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 
Rady zamknął obrady VII Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Szepietowie.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na kolejną sesję. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 
Protokołowała 
       
Ewa Bartłomiejczuk        Przewodniczący Rady Miejskiej 
          
         Sławomir Czarkowski 


